
 

 
 
 
 
 
 

Skolebestyrelsesmøde 
 

TORSDAG DEN 4. MARTS 2021 KL. 17.00-19.00 
 

GOOGLE MEET – mødet er virtuelt grundet COVID19 
 
 
 
 

 
Deltagere: 
 
Janne Møller Olesen  Anne Mette Schilling Schubart 
Dorthe Klok   Per Søndergaard Mathiesen 
Line Duedahl Olesen (9A)  Lis Dahl Mathiesen 
Josefine Frederiksen (7B)  Torben Haurits Nielsen 
Elias Nørholm Søborg (10G2) Ane Nørøxe  
Lene Lundsberg  Niels Nygaard Jensen    
Lilli Lindberg Larsen   Jan Stigaard    
Iben Ellehauge (Formand)  Arne Omar Sørensen 
   
     
 
 
Inviterede:  
 
Afbud: Anne Mette Schilling Schubart. 
 
 
Dagordenen omfatter punkterne: 52 - 58 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 

 



 

 
 
 
 

 
Dagsorden: 
 

52. Velkommen (Iben) 5 minutter 
 

53. Godkendelse af dagsorden og referat (Iben) 5 minutter 
 

54. Økonomi 2021/2022 (OS) 15 minutter 
OS fremlægger nuværende budgetforventninger. 
Bilag omdeles på mødet. 
 
OS præsenterede budget med forventede indtægter og udgifter for bestyrelsen.  
Budgettet omfatter 5/12 af indeværende kalenderår og 7/12 af kommende kalenderår og er 
således for skoleåret 2021/2022. 
Budgettet er lagt efter den nye ressourcemodel. 
Bestyrelsen havde ingen kommentarer til budgettet.    
 

55. Genåbning på Søndre Skole og MF10 (Iben, Elias, Line LU, OS) 30 minutter 
Iben, Lene og Omar orienterer. 
Elias og Line supplerer med elevperspektiver. 
 
50 % af eleverne er inde ad gangen på både Søndre Skole og MF10 med opstart fra i dag 
torsdag den 4/3. Klasserne er skiftevis inde på skolen en uge og hjemme til online 
undervisning en uge.  
Udgangspunkt på Søndre er, at det er det samme skema, som eleverne har haft siden 
nedlukningen.  
MF10 har udvidet skemaet til at omfatte linjefagene billedkunst, e-sport, International, 
Science. Det bliver en udfordring, da klasser ikke må være sammen på tværs og 50 % af 
elever er hjemme online og 50 % er fysisk på skolen. Det løses med mange lokaler i brug 
og undervisningen virtuelt. Derudover er fodboldlinjen i gang med deres fodboldtimer og de 
halvårlige linjefag hver onsdag er også fuldt tilbage på skemaet. Dog online hjemmefra.  
Testcentre åbner på både MF10 og Søndre i uge 10 med to ugentlige test.  
Der bliver stillet en mundbindsautomat ved indgang til testcentre.  
Der skal ikke søges samtykke til test hos forældre for elever over 15 år. Øvrige forældre får 
en henvendelse på Aula om samtykke. Samtykket vil altid kunne trækkes tilbage. 
Ledelsen skriver information til forældre vedr. test. Skolen opfordrer kraftigt til, at alle lader 
sig teste.  
Hjemmeundervisning går ifølge eleverne godt. Lærerne er gode til at finde ud af at variere 
undervisningen, så den er spændende, selv om det er online.  
Bestyrelsen opfordrer til, at lærerne er ”skarpe på”, at det ikke er for meget taletid, så det 
bliver kedeligt for eleverne.  
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 

56. Konvertering af den understøttende undervisning til 2-lærerordning på Søndre Skole. 
(OS) 20 minutter 
Kompetencen til at give dispensation hertil ligger hos dagtilbuds- og skolechefen.  
Der orienteres om ansøgningsproceduren vedr. konvertering af den understøttende  
undervisning til 2-lærerordning jf. Folkeskolelovens § 16b og § 16d. 
Samt for procedure for ansøgning om dispensation til konvertering af den understøttende 
undervisning til 2-lærerordning. 
Der kom i 2020 ny bekendtgørelse vedr. kvalitetsrapporten, hvor der er krav om, at 
kvalitetsrapporten fremadrettet skal indeholde en redegørelse fra skoler, som har haft 
nedsat timetal jf. § 16b og § 16d. 
Kunne det være et ønske at omstrukturere vores skoletilbud i 2022/2023, skal vi have aftalt 
en proces med start f.eks. i august. Det er en grundig proces, fordi en sådan beslutning vil 
give anledning til større forandringer, hvis ansøgningerne bliver godkendt af skolechefen. 
Vi træffer beslutning om evt. yderligere dagsordenssættelse. 
 
Omar præsenterede proceduren og Folkeskolelovens §16b og §16d, samt et oplæg på, 
hvor og hvordan skoledagen kan afkortes.  
Det er vigtigt, at være opmærksom på, at det er tiltænkt hver enkelt klasse, og der skal 
derfor laves en individuel ansøgning pr. klasse. Det betyder også, at vi kan få afslag for 
nogle klasser og tilsagn for andre.  
Det er den understøttende undervisning, som kan afkortes. Det er emnelektion, Fleks og 
sdr. valgfag, der i vores nuværende model kan skæres væk i skemaet.  
Input fra bestyrelsen: 
Flekstimer er vigtige. Eleverne profiterer heraf.  
Det har været en hård overgang fra fødeskole til Søndre med den lange skoledag. 
Særligt med transporten.  
Hvorfor er skoledagen er lang? ER det hele dagen, der er for lang pakket med mange 
aktiviteter? 
Der er mange perspektiver på afkortet skoledag med 2-lærer ordning.  
Derfor ønsker skolebestyrelsen, at der skal køres en proces på punktet i efteråret.  
 

57. Sammenhængen til Valsgård Skole og Bymarkskolen (Iben, OS) 40 minutter 
Der har været møde mellem skolebestyrelsesformænd og skoleledere. Iben og Omar 
refererer fra mødet. Vi deler os i to grupper og drøfter, det vi har hørt. 
Hvilke ting, synes vi, der skal arbejdes videre med? 
Vi har næste møde med Valsgård og Bymarkskolen den 12. april. 
 
Bestyrelsen havde drøftelser i to grupper.  
Følgende punkter ønsker bestyrelsen, at der arbejdes videre på til skoleåret 2021/2022 

 Styrke forældresamarbejdet og samarbejdet skolerne i mellem.  
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
Følgende punkter ønsker bestyrelsen, at der arbejdes videre på til skoleåret 2022/2023 

 Klasselærersamtale frem for ønskeseddel i forhold til klassesammensætning. 
(dialogbaseret) 

 Tidligere besøg på Søndre 

 Makkerskoler 
 

58. Eventuelt (5 minutter) 
Stor ros fra Omar og skolebestyrelsen til elevrepræsentanterne, der altid deltager og er 
gode til at komme med deres perspektiver.  
 
 

Kommende møder:  
Sammenhængen til Søndre Skole. 


